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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Benkő Tibor, honvédelmi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Környezetvédelmi szempontból milyen állapotok 
uralkodnak az egykori Petőfi Sándor Laktanya területén Marcaliban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Marcali híres katonaváros volt,  egykor két laktanyával is büszkélkedhetett.  A laktanyák közül a
külsőnek  nevezett  Petőfi  Sándor  Laktanya  közel  38  hektáron  terült  el,  1500  fő  sorállomány
befogadóképességgel. Az utolsó katonai szervezet 2001. március 31-én költözött ki, és ezzel ötven
év után megszűnt a Honvédség az egykori helyőrségben.

A Honvédelmi  Minisztérium  pedig  immár  18  éve  hagyja  pusztulni  a  laktanya-komplexumot.
Korábban  több  lehetőség  is  felmerült  az  ingatlanok  hasznosításával  kapcsolatban,  mint  például
moto  cross,  paint  ball,  roncsderbi  pálya,  lakópark,  munkásszállás  és  ipari  park,  ám egyik  sem
valósult meg.

A  marcali  lakosok  szeretnének  tájékoztatást  kapni  a  laktanya  valós  környezeti  állapotával
kapcsolatban is. Számos, Magyarországon található laktanya példájából kiindulva ugyanis van okuk
feltételezni, hogy a honvédség környezetkárosítást hagyhatott maga után. A várostól nem messze
fekvő Sármelléken, a volt magyar, később szovjet laktanya területén például az ásott kutakban is
megjelentek  a  szénhidrogén  származékok.  A terület  kármentesítése  során  4,3  milliárd  forintból
közel 190 ezer köbméter talajvizet és több, mint 350 ezer köbméter földet kellett  megtisztítani,
valamint - az objektum lőszermentesítését követően - rozsdás tartályokat, csővezetékeket elbontani. 

Fentiekre tekintettel, tisztelettel kérdezem Miniszter Urat:

A mai napig szigorúan őrzött, a köz elől gondosan elzárt volt katonai létesítmény és kiemelt katonai
objektum területén van-e még bármilyen katonai, hadászati felszerelés?

Történt-e környezeti állapotfelmérés a laktanyakomplexum területén?



Amennyiben nem, miért nem készült állapotfelmérés?

Amennyiben igen, az milyen eredménnyel zárult?

Készült-e kármentesítési program?

Amennyiben igen, milyen költségvetést rendeltek hozzá? A program végrehajtása hol tart? Ha még
nem történt meg annak maradéktalan végrehajtása, annak mik az akadályozó tényezői?

A környezeti állapotfelmérés eredményéről és a kármentesítési programról rendelkezésemre tud-e
bocsátani egy másolati példányt?

A volt katonai objektum környezeti állapotára tekintettel milyen konkrét terveik vannak a laktanya
jövőbeli működtetésével, hasznosításával kapcsolatban?

Tervezi-e, illetve elképzelhetőnek tartja-e az ingatlan értékesítését?

Tisztelettel várom minden kérdésre kiterjedően az érdemi válaszait.
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